
Protokół Nr XIX/2008
z XIX sesji Rady Gminy Bolimów, która odbyła się 

w dniu 8 lipca 2008 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bolimowie

                Otwarcie obrad                   – godz. 12.00
    Zakończenie obrad              – godz. 14.30
    Ustawowa liczba radnych             – 15-tu

                                                                           Liczba radnych obecnych             – 14-tu

W sesji uczestniczyli radni według załączonej do protokołu listy obecności (zał. nr 1)

Nieobecny usprawiedliwiony – radny Karol Figat

Ponadto w obradach udział wzięli:

- Wójt Gminy Bolimów – mgr inż. Stanisław Linart
- Zastępca Wójta Gminy – inż. Zofia Olejnik
- Sekretarz Gminy – Andrzej Czarnota
- Skarbnik Gminy – mgr Krystyna Pilaszek
- Wicewojewoda Łódzki – Krystyna Ozga
- Radca Prawny – Bogumił Olczak
- sołtysi poszczególnych sołectw gminy Bolimów
- pracownicy Urzędu Gminy i kierownicy jednostek organizacyjnych:

         - Dyr. Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół – Barbara Mońko
         - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bolimowie – Janina Werle

   - Kierownik Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji - Wioletta  
     Grebelska 
   - mieszkaniec Bolimowa – Jan Mińkowski

- redaktorzy lokalnej prasy:
- „Głos Skierniewic i Okolicy” – Jarosław Pięcek
- „Nowy Łowiczanin” – Wojciech Czubatka
- „Dziennik Łódzki” – Zuzanna Gawałkiewicz 

(załącznik nr 2 – lista sołtysów, załącznik nr 3 – lista osób zaproszonych)

Przed rozpoczęciem sesji,  Kierownik  Referatu  Gospodarki,  Rozwoju Gospodarczego
i Promocji - Wioletta Grebelska poinformowała, iż na podstawie monitoringu prowadzonego 
przez Ministerstwo Rolnictwa, a także w związku z dochodzącymi sygnałami dotyczącymi 
wystąpienia  dużych  strat  w  uprawach  rolnych  na  terenie  przeważającej  części  gminy 
spowodowanych  przedmiotowym  zjawiskiem  zwrócono  się  do  Wojewody  Łódzkiego
o uznanie gminy Bolimów za obszar objęty klęską suszy. Wyrządzone szkody występują na 
znacznym obszarze  gminy,  a  rozmiar  strat  w poszczególnych  gospodarstwach szacuje  się
w przedziale od 30 % do 100 %. Straty wystąpiły m.in. w uprawie zbóż jarych i ozimych, 
rzepaku  i  rzepiku,  warzyw  gruntowych,  truskawek,  ziemniaków  i  roślin  strączkowych. 
Aktualnie  gmina  oczekuje  na  oficjalne  stanowisko  Wojewody  Łódzkiego  w  sprawie 
wystąpienia  klęski  suszy na obszarze  województwa łódzkiego,  następnie  rolnicy w trybie 
pilnym zostaną powiadomieni o przystąpieniu do prac szacowania szkód w gospodarstwach 
rolnych przez powołane w tym celu komisje.



Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, powitanie uczestników i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Omówienie i przyjęcie proponowanego porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokołu z XVIII sesji  Rady Gminy Bolimów, która odbyła  się w dniu

3 czerwca 2008 roku.
4. Podjęcie  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na kolejne  wydzierżawienie  działki 

położonej w miejscowości Bolimów, gmina Bolimów.
5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  przebiegających  przez  teren  gminy 

Bolimów do kategorii dróg gminnych.
6. Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Bolimów na lata 2008-2013. 
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  w  miejscowości  Joachimów-

Mogiły.
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Bolimów.
9. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady Gminy.  
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
12. Zamknięcie sesji.

Streszczenie przebiegu obrad:

Ad. pkt 1
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska o godz. 12.00 otworzyła  XIX sesję 
Rady Gminy Bolimów, powitała obecnych na sesji: Wicewojewodę Krystynę Ozga, radnych, 
Wójta  Gminy  i  jego  Zastępcę,  Sekretarza  i  Skarbnika  Gminy,  kierowników  referatów
i  jednostek  organizacyjnych  gminy,  sołtysów  oraz  zaproszonych  gości.  Oświadczyła, 
że zgodnie z listą  obecności  (zał.  nr 1) w obradach uczestniczy 14-tu radnych,  co wobec 
ustawowego  składu  Rady  Gminy  wynoszącego  15  osób  stanowi  quorum  pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał. 

Wójt Gminy Stanisław Linart podziękował Pani Wicewojewodzie Krystynie Ozga za 
przybycie  na  sesję,  której  obecność  umożliwi  przedyskutowanie  wraz  z  radnymi  Gminy 
Bolimów kilku ważnych tematów gospodarczych. 

Ad. pkt 2
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska poinformowała, iż na wniosek Wójta 
Gminy  proponuje  wprowadzić  do  porządku  sesji  dodatkowy  punkt  dotyczący  podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność gminy 
Bolimów  położonej  w  miejscowości  Kurabka,  gmina  Bolimów.  Przedmiotowy  punkt 
proponuje  omówić  pod  pozycją  5  porządku  obrad.  Radni  postanowili  jednogłośnie
o przyjęciu w/w wniosku. 

Wobec braku innych zgłoszeń,  Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie 
nad przyjęciem porządku obrad uwzględniającego przegłosowaną powyżej zmianę.
     W wyniku głosowania,  radni jednogłośnie przyjęli  do realizacji  następujący porządek 
sesji:
3.   Przyjęcie  protokołu  z  XVIII  sesji  Rady  Gminy  Bolimów,  która  odbyła  się  w  dniu
       3 czerwca 2008 roku.
4.   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  kolejne  wydzierżawienie  działki
        położonej w miejscowości Bolimów, gmina Bolimów (druk nr 84).
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5.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  stanowiącej
własność gminy Bolimów położonej w miejscowości Kurabka, gmina Bolimów  (druk
nr 89).

6.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  przebiegających  przez  teren  gminy
Bolimów do kategorii dróg gminnych (druk nr 87).

7.   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Bolimów na lata 2008-2013 (druk nr 86). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Joachimów-Mogiły
(druk nr 88).

9. Podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Bolimów  (druk
nr 85).

10. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady Gminy.  
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
13. Zamknięcie sesji.

Ad. pkt 3
Przewodnicząca obradom Aleksandra Kołosowska poinformowała, że protokół z XVIII Sesji 
Rady Gminy, która odbyła się w dniu 3 czerwca 2008 roku był wyłożony do wglądu na sali 
obrad i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z tym zapytała, czy 
radni chcieliby wnieść uwagi do protokołu. 

Uwag do treści protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Bolimów nie zgłoszono, wobec 
powyższego  Przewodnicząca  zarządziła  głosowanie  nad  jego  przyjęciem.  W  wyniku 
głosowania protokół został przyjęty 14 głosami radnych tj. jednogłośnie. 

 
Ad. pkt 4 
W zakresie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na kolejne wydzierżawienie działki 
położonej w miejscowości Bolimów, gmina Bolimów, wyjaśnień udzieliła inspektor Elżbieta 
Kłosińska.  Poinformowała,  iż  zgodnie  z  ustawą  o  gospodarce  nieruchomościami  wykaz 
gruntów  przeznaczonych  do  wydzierżawienia,  zawierający  m.in.  działkę  oznaczoną
nr  ewidencyjnym  106/2  o  pow.  16,19  ha  położoną  w  miejscowości  Bolimów
z  przeznaczeniem  na  użytkowanie  rolnicze,  został  podany  do  publicznej  wiadomości.  
W sprawie wydzierżawienia przedmiotowej nieruchomości na okres do lat 3 wpłynął wniosek 
dotychczasowego  dzierżawcy,  przy  jednoczesnym  braku  zainteresowania  dzierżawą
w/w gruntów przez inne osoby. Pani Kłosińska dodała, iż zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym, w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają 
kolejne  umowy,  których  przedmiotem  jest  ta  sama  nieruchomość,  Wójt  Gminy  może 
dokonywać tych czynności za zgodą Rady Gminy. 

Radny Stanisław Cwalina zapytał o lokalizację nieruchomości i czym skutkuje kolejna 
dzierżawa działki poprzedniemu dzierżawcy. 

Inspektor  Elżbieta  Kłosińska  wyjaśniła,  iż  działka  usytuowana  jest  w tzw.  kolinii,
w przypadku wydzierżawienia przedmiotowej nieruchomości poprzedniemu dzierżawcy nie 
obowiązują w przyszłości zasady pierwokupu. 

 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Roman Jodłowski poinformował, 
iż w/w komisja  wypracowała  na ostatnim posiedzeniu wniosek,  aby gmina przystąpiła  do 
opracowania zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy celem 
unormowania m.in. spraw związanych z regulowaniem opłat. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  dodała,  iż  opracowanie  zasad  ureguluje  sprawy 
gospodarowania nieruchomościami, w tym wydzierżawiania gruntów i ustalenia wysokości 
czynszu  dzierżawnego.  Dzierżawcy  nie  będą  wnosili  zbyt  małych  opłat  z  tytułu  czynszu 
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dzierżawnego,  który  aktualnie  jest  dużo  niższy  w  porównaniu  z  danymi  uzyskanymi
z Agencji  Nieruchomości.  Aby gmina miała  korzyści  finansowe, proponuje się zwiększyć 
czynsz dzierżawny np. z dopłat bezpośrednich. 

Pani Elżbieta Kłosińska wyjaśniła, że w planie wykorzystania zasobów nieruchomości 
stanowiących własność gminy Bolimów, który był przedstawiony w dniu 31 grudnia 2002 
roku na III sesji Rady Gminy poprzedniej kadencji, wysokość czynszu została ustalona na
1 % wartości nieruchomości zgodnie z ceną gruntów ogłaszanych kwartalnie przez GUS.  
Do  dziś  w/w  wysokość  czynszu  obowiązuje.  Wyjaśniła  następnie,  iż  nie  jest  możliwe 
zajmowanie w ramach czynszu środków pozyskiwanych z dopłat obszarowych.

Wójt Gminy Stanisław Linart dodał, iż w/w działka zlokalizowana w Bolimowie jest 
strategiczną w sensie Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Bolimów i na przyszłość wiążemy
z nią duże nadzieje. Pewne plany zostały już zawarte we wstępnej koncepcji rozwoju gminy 
przedstawionej  przez  Stowarzyszenie  Doradców  Gospodarczych  Pro-Akademię. 
Wydzierżawienie przedmiotowej nieruchomości nastąpi na okres nie dłuższy niż 3 lata, ale 
umowa zostanie tak skonstruowana, aby w zakresie zagospodarowania działki  można było 
wcześniej  sprecyzować  plany,  czy  to  dokonać  stosownych  zmian,  po  uwzględnieniu 
oczywiście przedtem wniosków radnych. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra 
Kołosowska zarządziła głosowanie, w wyniku którego radni opowiedzieli się za przyjęciem 
uchwały 14 głosami „za” tj. jednogłośnie.    
(Uchwała Nr XIX/117/08 w sprawie wyrażenia zgody na kolejne wydzierżawienie działki  
położonej  w  miejscowości  Bolimów,  gmina  Bolimów stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu).

Ad. pkt 5
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Aleksandra  Kołosowska  udzieliła  wyjaśnień  w  zakresie 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 
gminy  Bolimów  położonej  w  miejscowości  Kurabka,  gmina  Bolimów.  Poinformowała,
iż w sprawie w/w działki zabudowanej budynkiem dawnej szkoły podstawowej odbyło się
w dniu 25 czerwca 2008 r. zebranie wiejskie, podczas którego mieszkańcy analizowali obecną 
sytuację  i  zgodnie  wypowiedzieli  się,  aby  podjąć  racjonalne  działania  w  celu 
zagospodarowania budynku, aby nie ulegał dalszemu niszczeniu.

Wójt Gminy oświadczył, że o zagospodarowaniu budynku szkoły w Kurabce dyskusje 
trwają od dawna. W związku z dużym zainteresowaniem ofertą inwestycyjną zamieszczoną
w internecie dotyczącą zagospodarowania obiektu,  projekt uchwały jako dodatkowy punkt 
trafił pod obrady sesji. Wyjaśnił, iż po podjęciu uchwały gmina nie planuje od razu sprzedać 
nieruchomości,  lecz  zgodnie  z  prośbą  mieszkańców  wsi  Kurabka  wyrażoną  na  ostatnio 
odbytym  zebraniu  wiejskim,  gmina  chce  przeprowadzić  przedtem wycenę  nieruchomości,
a następnie wraz z mieszkańcami podjąć decyzję o przyszłości budynku.  

W związku z powyższym, Wójt Gminy zwrócił się do radnych o pozytywne przyjęcie 
uchwały,  zapewnił,  że  wszystkie  działania  gminy  w  zakresie  zagospodarowania 
nieruchomości w Kurabce będą konsultowane na bieżąco z Radą Gminy i mieszkańcami.

 W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem uchwały,  która została przyjęta przez radnych 14 głosami „za”
tj. jednogłośnie.    
(Uchwała Nr XIX/118/08 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej  
własność  gminy  Bolimów  położonej  w  miejscowości  Kurabka,  gmina  Bolimów  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu). 
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Ad. pkt 6
Wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg przebiegających przez teren gminy 
Bolimów  do  kategorii  dróg  gminnych  udzieliła  Kierownik  Referatu  GRGiP  Wioletta 
Grebelska.  Poinformowała,  że  gmina  zamierza  złożyć  wniosek  o  dofinansowanie 
przebudowy  sieci  dróg  w  Bolimowie  do  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego i zgodnie z wytycznymi RPO jest ono możliwe jedynie dla dróg 
publicznych,  których  najniższą  kategorią  jest  droga gminna.  W lipcu odbyło  się  zebranie 
wiejskie mieszkańców Bolimowa, którzy pozytywnie zaopiniowali propozycję zaliczenia do 
kategorii  dróg  gminnych  ulic:  Stroynowskiego  (o  długości  0,335  km),  Grunwaldzkiej
(o długości 0,310 km) i Zastodolnej (o długości 0,320 km). 

W związku z brakiem głosów w dyskusji,  Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem uchwały, w wyniku którego została ona przyjęta przez radnych
14 głosami „za” tj. jednogłośnie.
(Uchwała  Nr XIX/119/08 w sprawie  zaliczenia  dróg przebiegających  przez  teren  gminy 
Bolimów do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Ad. pkt 7
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Bolimów na lata 2008-2013 omówiła Kierownik Referatu 
GRGiP Wioletta  Grebelska.  Zgodnie z uzasadnieniem do uchwały,  obowiązek uchwalenia 
programu  wynika  z  ustawy  o  ochronie  praw  lokatorów,  mieszkaniowym  zasobie  gminy
i o zmianie Kodeksu cywilnego. Uchwała wprowadzająca program podjęta była przez Radę 
Gminy w 2002 roku i obowiązywała do 2006 roku. Odrębną uchwałą w 2004 roku ustalone 
zostały zasady polityki czynszowej. Aktualnie Rada Gminy musi przyjąć nowy program na 
kolejne 5 lat, który będzie uszczegółowiony o schematyczny zakres niezbędnych remontów, 
korekty wymagał  także wykaz lokali  mieszkalnych,  gdyż  przybyły mieszkania  w Ośrodku 
Zdrowia  w  Bolimowie.  Do  w/w  uchwały  zostały  włączone  zasady  polityki  czynszowej 
stanowiące  integralną  część  programu,  a  w związku  z  powyższym  uchwała  z  2004 roku
określająca te zasady utraci moc. 

Radny  Stanisław  Cwalina  zapytał  jaka  jest  planowana  polityka  gminy  w  zakresie 
utrzymania  zasobów mieszkaniowych,  zapewne zgodnie z programem w oparciu o zapisy 
sprzedaży lokali.  Jeśli  dobrze  rozumie  gmina  nie  jest  zainteresowana  wystawianiem tych 
lokali na sprzedaż na wolny rynek.

Wójt  Gminy  Stanisław Linart  oznajmił,  iż  gmina  nie  jest  zainteresowana  sprzedażą 
lokali,  chyba,  że o wykup mieszkania wystąpi najemca. Problemem może być ewentualna 
sprzedaż  budynku  w  Kurabce,  gdzie  zamieszkują  lokatorzy.  W  tym  przypadku  jakąś 
racjonalną koncepcję trzeba będzie wypracować. 

Radny Stanisław Cwalina  wniósł  uwagi  w zakresie  programu,  którego zapisy mogą 
rzutować na prawną interpretację i ogólny porządek w dokumencie:
- zapis w Rozdziale II, § 2 ust.1 „Realizacja remontów i modernizacji utrzymanie zasobu  

mieszkaniowego w stanie nie pogorszonym” jest nieczytelny, a ponadto hasłowy;
- w  tabeli  przedstawiającej  zakres  prac  w  rozdziale  II,  §  2  ust.  2  dotyczącej  planu 

konserwacji i remontów w latach 2008-2013 oraz wydatków na w/w roboty przewidziano 
m.in.  wymianę  grzejników CO oraz  odnowienie  wolnego  lokalu  w Ośrodku Zdrowia
w Bolimowie – radny zadał pytanie czy wymiana centralnego ogrzewania dotyczy tylko 
w/w lokalu;

Pani  Wioletta  Grebelska  potwierdziła,  iż  wymiana  CO  dotyczy  wyłącznie  wolnego 
lokalu w Ośrodku Zdrowia.
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- rozdział III § 3 dotyczący sprzedaży lokali znajduje niejako powtórzenie w końcowych 
zapisach rozdziału VII pkt 3. Zgodnie z sugestią radnego proponuje się umieścić zapisy
w jednym paragrafie, gdyż przedmiotowe sformułowania dotyczą tej samej treści. 

Pani  Wioletta  Grebelska  oznajmiła,  że  jest  to  trudna  w  konstrukcji  uchwała,  zapis
w  rozdziale  III  stanowi  o  sprzedaży  lokali  mieszkalnych,  co  będzie  uzależnione  od 
zainteresowania  najemców,  natomiast  rozdział  VII  dotyczy  polityki  gminy  w  zakresie 
racjonalizacji gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, dlatego występuje tu niejako 
powtórzenie zapisów.

Radny  Stanisław  Cwalina  nawiązał  do  rozdziału  IV  §  8  pkt  1,  2  i  3,  w  których 
niezrozumiałe są dla niego zapisy  dotyczące sposobu ustalania stawek czynszowych. Zapytał 
- czy to znaczy, że przy wzroście rocznej wysokości czynszu nie przekraczającej 1 % wartości 
odtworzeniowej  lokalu,  stawki  podstawowe  wzrastają  o  wskaźnik  powiększony  czyli 
wskaźnik x 2. Jest to jego zdaniem sformułowanie nieczytelne, zapis można traktować jako 
wzrost czynszu o stuprocentowy wskaźnik. Radny sugerował, aby zapisać, iż przy wzroście 
czynszu  nie  przekraczającym  1  % wartości  odtworzeniowej  lokalu  stawki  podwyższa  się 
przyjmując współczynnik x 2, a przy wysokości czynszu od 1 %, a niższych od 2 % wartości 
odtworzeniowej lokalu stawki podstawowe podwyższa się o współczynnik x 1,5-krotność; 

-  w § 12 stanowiącym, iż „wynajmujący lokal może podwyższyć czynsz wypowiadając 
dotychczasową  wysokość  czynszu  najpóźniej  na  miesiąc  naprzód” radny  wniósł  sugestię 
dopisania sformułowania o możliwości  „pisemnej formy zgłoszenia zmian”.

Pani  Wioletta  Grebelska,  wyjaśniła,  iż  pisemność  zgłoszenia  zmian  zobowiązuje 
wynajmującego lokal, a to wynika wprost z przepisów ustawy.

Radny  Stanisław  Cwalina  podsumował,  iż  ten  sam  dokument  można  było  napisać 
czytelniej  pod  względem  gramatycznym  i  stylistycznym,  prosił  szczególnie  o  poprawę 
zapisów merytorycznych w rozdziale IV § 8.  

Wójt  Gminy zapewnił,  iż  zgodnie  z  uwagami  radnego naniesione  zostaną  poprawki 
nieczytelnych zapisów w Wieloletnim Programie Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 
Gminy Bolimów na lata 2008-2013. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra 
Kołosowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały,  w wyniku którego została ona 
przyjęta przez radnych 14 głosami „za” tj. jednogłośnie.
(Uchwała Nr XIX/120/08 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym  Zasobem  Gminy  Bolimów  na  lata  2008-2013 stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu). 

Ad. pkt 8
Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  w  miejscowości  Joachimów-Mogiły 
omówiła  inspektor  Elżbieta  Kłosińska.  O  nadanie  nazwy  ulicy  wystąpiły  osoby 
zamieszkujące  we  wsi  Joachimów-Mogiły,  które  posiadają  nieruchomości  przy  tej  ulicy
i  chciałyby  dokonać  formalności  meldunkowych.  Zgodnie  z  ustawą  o  ewidencji  ludności
i dowodach osobistych zameldowanie może nastąpić pod oznaczonym adresem tzn. nazwa 
miejscowości, ulica i numer domu (gdy to jest zwarta zabudowa). Właściciele nieruchomości 
znajdujących się przy tej ulicy zaproponowali nazwę Ziołowa.

W związku z brakiem głosów w dyskusji,  Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem uchwały, w wyniku którego została ona przyjęta przez radnych
14 głosami „za” tj. jednogłośnie.
(Uchwała  Nr  XIX/121/08  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  w  miejscowości  Joachimów-
Mogiły stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
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Ad. pkt 9 
Przed przystąpieniem do realizacji  przedmiotowego punktu,  Wójt  Gminy Stanisław Linart  
opuścił salę obrad. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Bolimów 
przedstawiła  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Aleksandra  Kołosowska,  informując,
iż  zgodnie  z  nowym  rozporządzeniem  w  sprawie  zasad  wynagradzania  pracowników 
samorządowych  zatrudnionych  w  urzędach  gmin,  starostwach  powiatowych  i  urzędach 
marszałkowskich (Dz.U. Nr 73, poz. 431) należy dokonać podwyżki wynagrodzenia Wójta 
zgodnie z tabelą stanowisk pracowniczych.

Radny Stanisław Cwalina prosił o przypomnienie dotychczas obowiązujących stawek 
wynagrodzenia Wójta Gminy. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poinformowała,  iż  dotychczasowe  wynagrodzenie 
Wójta obejmowało składniki najniższego wynagrodzenia zasadniczego w kwocie 3.500 zł, 
dodatek  funkcyjny  w  wysokości  1.080  zł,  dodatek  specjalny  –  906  zł  i  20  %  dodatku 
stażowego – 690 zł. Łącznie pensja Wójta Gminy wynosiła 6.126 zł brutto. 

Radny Stanisław Cwalina zapytał  czy była to najniższa stawka w widełkach brutto
w tabeli stanowisk pracowniczych. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  potwierdziła,  iż  było  to  najniższe  wynagrodzenie, 
dodała, iż zgodnie z aktualną tabelą stanowisk pracowniczych wynagrodzenie Wójta może się 
kształtować następująco:
- wynagrodzenie zasadnicze w przedziale – 4.200 – 5.900 zł,
- dodatek funkcyjny w przedziale 1.500 – 1.900 zł,
-  dodatek  specjalny w kwocie  wynoszącej  co najmniej  20 % i  nie  przekraczającej  40  % 
łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego,
- dodatek stażowy (20 % miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła wniosek, aby pensja Wójta Gminy 
wynosiła:
- wynagrodzenie zasadnicze - 4.500 zł,
- dodatek funkcyjny – 1.650 zł, 
- dodatek specjalny 20 % – 1.230 zł
- dodatek stażowy (20 % miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego) – 900 zł. 
Łącznie  8.280  zł  brutto,  byłby  to  wzrost  wynagrodzenia  o  kwotę  2.154  zł  tj.  o  35  %
w stosunku do dotychczasowej pensji. 

Według  wyliczeń  przestawionych  przez  Przewodniczącą  Rady  Gminy,  gdyby 
przyjęto najniższe elementy wynagrodzenia wynosiłoby ono: 
- wynagrodzenie zasadnicze - 4.200 zł
- dodatek funkcyjny – 1.500 zł
- dodatek specjalny 20 % – 1.140 zł
- dodatek stażowy (20 % miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego) – 840 zł
Łącznie 7.680 zł brutto, podwyżka nastąpiłaby o kwotę 1.554 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych o zgłaszanie innych wniosków
i propozycji wynagrodzenia Pana Wójta.

Kolejną propozycję  wynagrodzenia  zgłosił  radny Stanisław Cwalina,  argumentując,
iż w gminie pracuje Wójt i jego Zastępca, zatem koszty rozkładają się na 1,5 etatu. Proponuje 
więc przyjąć najniższe składniki wynagrodzenia wymienione powyżej przez Przewodniczącą 
Rady Gminy tj. podwyżkę o kwotę 1.554 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie zgłoszony przez siebie wniosek 
dalej idący tj. dotyczący ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy w następującej  wysokości:
- wynagrodzenie zasadnicze - 4.500 zł,
- dodatek funkcyjny – 1.650 zł, 
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- dodatek specjalny 20 % – 1.230 zł
- dodatek stażowy (20 % miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego) – 900 zł. 
W wyniku głosowania wniosek przyjęto 13 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym.

Następnie  Przewodnicząca  obradom  odczytała  projekt  uchwały,  który  w  wyniku 
przeprowadzonego głosowania,  radni  obecni  w liczbie  14,  przyjęli  13 głosami  „za”,  przy
1 głosie przeciwnym.  
(Uchwała  Nr  XIX/122/08  w  sprawie  wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Bolimów  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu).

Na salę obrad wrócił Wójt Gminy Stanisław Linart.

Ad. pkt 10
W przedmiotowym punkcie, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska zwróciła 
się  do  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Przestrzegania  Porządku
i  Bezpieczeństwa  Publicznego  o  odczytanie  stanowiska  na  temat  modernizacji  drogi 
wojewódzkiej nr 705 na odcinku Skierniewice-Bolimów.  

Przewodniczący Komisji Roman Jodłowski poinformował, iż na ostatnim posiedzeniu, 
które  odbyło  się  w  dniu  7  lipca  2008  roku,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  zajęła 
pozytywne  stanowisko  odnośnie  wystąpienia  z  pismem  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich
w  Łodzi  o  ograniczenie  prędkości  oraz  wyeliminowanie  ruchu  tranzytowego  na  drodze 
wojewódzkiej  nr 705 relacji  Skierniewice-Bolimów do czasu przeprowadzenia  gruntownej 
modernizacji  w/w odcinka drogi stanowiącej ważny ciąg komunikacyjny na terenie naszej 
gminy  i  powiatu  skierniewickiego.  Powyższe  działania  pozwolą  na  zapewnienie 
bezpieczeństwa użytkownikom ruchu drogowego. 

Wójt  Gminy  oznajmił,  iż  problem stanu  technicznego  drogi  wojewódzkiej  nr  705 
istnieje  od  dawna,  gmina  podejmuje  starania,  aby  ten  ważny odcinek  komunikacyjny  jak 
najszybciej został zmodernizowany. Zwrócił się następnie do Pani Wicewojewody Krystyny 
Ozga  o  przedstawienie  w  w/w  zakresie  informacji,  jak  i  innych  istotnych  dla  gminy 
wiadomości.

Wicewojewoda Łódzki – Krystyna Ozga podziękowała za zaproszenie na sesję, na którą 
jak podkreśliła przyjechała z nieukrywaną życzliwością - jako osoba współpracująca z gminą 
na przestrzeni wielu lat zajmując różne stanowiska w administracji samorządowej i rządowej. 
Na  początku  przekazała  mieszkańcom  gminy  informacje  ze  szczebla  wojewódzkiego 
dotyczące:

- procedury dotyczącej klęski suszy w oparciu o system monitoringu uruchomiony przez 
Państwowy Instytut  Badawczy w Puławach.  Wszystkie  informacje  dotyczące  klęski  suszy 
zostały  umieszczone  na  stronie  internetowej  Łódzkiego  Urzędu  Wojewódzkiego,  łącznie
z  monitoringiem  wskazującym  obszary,  na  których  potencjalnie  wystąpiły  straty 
spowodowane suszą. Pani Krystyna Ozga oznajmiła,  iż całe województwo łódzkie  zostało 
objęte klęską suszy w bardzo wysokim procencie i należy tylko współczuć rolnikom, w tym 
także z terenu naszej  gminy.  Dodała,  iż nadzorując sprawy rolników zrobi wszystko,  aby 
dotarły  do nich  wszystkie  informacje  z  Wydziału  Rolnictwa  korespondujące  z  aktualnym 
stanem  faktycznym.  Wiele  gmin  być  może  oczekuje  na  oficjalne  stanowisko  Wojewody 
Łódzkiego,  ale  to  jednostki  samorządowe  powinny  we  własnym  zakresie  na  podstawie 
monitoringu stwierdzić w jakim znajdują się obszarze i nie czekając na decyzję wojewody 
podjąć decyzję  o wystąpieniu  ewentualnej  klęski  suszy,  następnie  powołać  komisję,  która 
dotrze do rolników celem oszacowania strat. Pani Krystyna Ozga prosiła, aby gmina podała 
informację  do  Wojewody  Łódzkiego,  iż  rozpoczęła  procedurę  rozpoznawczą,  a  także 
poinformowała  rolników o terminie  rozpoczęcia  prac komisji.  Sporządzone przez komisję 
protokoły  strat  powinny  trafić  do  wojewody  do  końca  sierpnia  br.  Pani  Krystyna  Ozga 
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podkreśliła,  iż  rolnik jest  osobą najważniejszą i  należy go wspierać w miarę posiadanych 
możliwości i kompetencji;

- usług świadczonych przez pracowników Łódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego
w Bratoszewicach przy wypełnianiu wniosków o dopłaty obszarowe. Pani Krystyna  Ozga 
poinformowała, iż dzięki podjętej próbie pomocy rolnikom, po długiej debacie i rozlicznych 
spotkaniach udało się wypracować konsensus i unieważnić zaproponowany przez dyrektora 
cennik jaki miał obowiązywać rolników przy korzystaniu z pomocy wypełniania wniosków
o dopłaty bezpośrednie (opłaty miały wynosić od 30 zł do 150-200 zł). Jak podkreśliła Pani 
Krystyna  Ozga  instytucja  Łódzkiego  Ośrodka  Doradztwa  Rolniczego  ma  służyć  pomocą 
rolnikom  i  nie  można  dopuścić  do  sytuacji,  aby  ponosili  oni  dodatkowe  koszty.  Dzięki 
podjętym działaniom, w trosce o rolników, unieważniono przedmiotowy cennik i  przyjęto 
stawkę zerową. Województwo Łódzkie było w rezultacie jedynym, gdzie rolnicy nie ponosili 
opłat  za  pomoc  przy  wypełnianiu  wniosków.  Wprawdzie  do  kasy  Łódzkiego  Urzędu 
Wojewódzkiego  nie  wpłynęło  od  700  tys.  do  1  mln  zł,  ale  pieniądze  te  zostały 
zagospodarowane  w  sposób  racjonalny  przez  rolników  m.in.  na  zakup  niezbędnych
w rolnictwie środków i materiałów;

-  wykorzystania  dotacji  dotyczącej  postępowania  w  sprawie  zwrotu  podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 
Jak podkreśliła Pani Krystyna Ozga w I okresie zwrotu w/w podatku była do wykorzystania 
dotacja  w  kwocie  28  mln  zł,  dlatego  w  gestii  samych  rolników  powinny  być  starania
o zwrot  środków finansowych  i  dostarczanie  faktur  do gminy wg ustawowej  procedury.  
W województwie łódzkim wykorzystano zaledwie 50 % dotacji, dlatego o tych zagadnieniach 
rolnictwa należy szeroko dyskutować i monitorować powyższe działania;

- przeprowadzenia zgodnie z wymogami Unii Europejskiej badań trzody chlewnej na 
chorobę Aujeszky’ego w województwie łódzkim;

- zorganizowania po raz pierwszy w województwie łódzkim w dniach 12-13 lipca br. 
ogólnopolskiej wystawy zwierząt hodowlanych w Bratoszewicach podsumowującej dorobek 
rolników;

- wyznaczenia sieci obszaru NATURA 2000, w którym to zakresie istnieją możliwości 
zorganizowania konsultacji  z udziałem specjalisty Pani Anny Traut-Seliga ze Skierniewic. 
Pani  Krystyna  Ozga podkreśliła,  iż  objęcie  terenu  gminy obszarem NATURA 2000 daje 
szanse i możliwości pozyskiwania środków unijnych np. na budowę strażnic OSP. Dodała,
iż  Polska  ma  2-letnie  opóźnienia  w zakresie  wyznaczenia  sieci  obszaru  NATURA 2000, 
ale wszelkie uwagi i wnioski można jeszcze składać do końca 2008 roku; 

- modernizacji  drogi wojewódzkiej  nr 705 relacji  Bolimów-Skierniewice stanowiącej 
bardzo ważny ciąg komunikacyjny. Pani Krystyna Ozga podkreśliła, iż droga od wielu lat jest 
niezauważana, a starania o jej naprawę trwają od dawna. Przypomniała, iż w dniu 9 września 
2005 r. powstał komitet na rzecz pomocy kompleksowej budowy drogi, w którego składzie 
znaleźli się m.in. Ks. Krzysztof Majcher, Wójt Gminy Stanisław Linart, Marian Grochowski, 
Beata Flejszer i Adam Gruda. Komitet  pod przewodnictwem Pani Beaty Flejszer wykonał 
wiele pracy - zebrał ponad 2000 podpisów, w tym z udziałem Gminy Bolimów. W sprawie 
modernizacji  drogi  uwzględniającej  budowę  ścieżki  rowerowej  odbyła  się  seria  spotkań,
a  komitet  występował  z  wieloma  interpelacjami.  Jak  podkreśliła  Pani  Krystyna  Ozga,
w marcu br. jako Wicewojewoda Łódzki wystąpiła z pismem do Marszałka Województwa 
Łódzkiego  Włodzimierza  Fisiaka  wyrażając  zaniepokojenie  faktem,  iż  droga  nie  została 
zakwalifikowana  do  ujęcia  w  Wieloletnim  Programie  Inwestycyjnym  Województwa 
Łódzkiego  na  lata  2008-2013.  W  w/w  piśmie  podano  argumenty,  iż  przebudową 
zainteresowane  są  wszystkie  władze  samorządowe  powiatu  skierniewickiego
i sochaczewskiego. Droga stanowi ważny ciąg komunikacyjny, a jej aktualny stan techniczny 
stwarza  duże  zagrożenie  dla  bezpieczeństwa  ruchu  kołowego  i  pieszego. 
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Szybkie zmodernizowanie w/w odcinka drogi, łącznie z budową ścieżki rowerowej zwiększy 
bezpieczeństwo użytkowników drogi, a tym samym uchroni od wielu wypadków drogowych. 
Po licznej  korespondencji  i  przeprowadzeniu wielu rozmów z Marszałkiem Województwa 
Łódzkiego, w dniu 3 lipca br. otrzymano ostateczną odpowiedź,  iż naprawa drogi została 
wprowadzona do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2007-2013 za przewidywane 
łączne nakłady 106.435.000 zł z rozpoczęciem robót w 2009 roku. W planowanym zakresie 
przewidywane  jest:  poszerzenie  drogi  wraz  ze  wzmocnieniem  konstrukcji,  prawidłowe 
odwodnienie  pasa  drogowego  wraz  z  przepustami  pod  drogą,  budowę  chodników  dla 
pieszych i ścieżek rowerowych, przebudowę geometrii istniejących skrzyżowań, przebudowę 
istniejących  wjazdów  do  posesji.  Do  czasu  pełnej  realizacji  zadania  Zarząd  Dróg 
Wojewódzkich  planuje  prowadzić  bieżące  remonty nakładki  m.in.  w Bolimowie  i  między 
mostami  w  kierunku  Sochaczewa.  W  w/w  piśmie  Marszałek  Województwa  Łódzkiego 
podziękował  za  wieloletnie  starania  w  sprawie  przebudowy  drogi.  Pani  Krystyna  Ozga 
podkreśliła, iż maksymalnie wykorzystała swój czas, ale jest to wspólny sukces i wysiłek, 
zarówno  komitetu,  jak  i  wielu  osób  zbierających  podpisy,  popierających  działania
i wskazujących na priorytet tego ważnego przedsięwzięcia. 

Pani  Krystyna  Ozga  jako  Przewodnicząca  ówczesnego  komitetu  przekazała  na  ręce 
Przewodniczącej  Rady  Gminy  dokumentację  Społecznego  Komitetu  Budowy Drogi  wraz
z  podpisami  osób  popierających  budowę  drogi.  Wręczając  dokumentację  podkreśliła  jak 
ważne ma ona znaczenie historyczne w podjętych staraniach w sprawie modernizacji drogi.

Następnie  Pani  Wicewojewoda  poinformowała,  iż  Komisja  Bezpieczeństwa  przy 
Urzędzie  Marszałkowskim,  wizytowała  niedawno  teren  skrzyżowania  w  Bolimowie  przy 
moście na rzece Rawce. Podkreśliła jak ważne znaczenie ma fakt ujęcia modernizacji drogi
nr  705  w  planach  inwestycyjnych,  gdyż  ważnym  przedsięwzięciem  pozostaje  także 
planowana budowa kładki-deptaka w ciągu drogi wojewódzkiej.  Prosiła,  aby Rada Gminy 
wystosowała pismo będące aktem wyrażenia woli na wsparcie organizacyjne Wojewódzkiego 
Zarządu  Dróg  w  zakresie  budowy  ciągu  drogowego  między  mostami  dla  rowerzystów
i pieszych. Na zakończenie Pani Krystyna Ozga podziękowała Wójtowi Gminy za starania 
jakie podejmuje dla gminy - często zwraca się o porady i poszukuje środków finansowych na 
inwestycje gminne. Jest Wójtem, któremu poświęca dużo czasu i na miarę możliwości - jako 
Wicewojewoda Łódzki stara się mu pomagać i dzielić posiadaną wiedzą. Dodała, iż ambicją 
tej  Rady Gminy winno być,  aby  gmina  Bolimów dorównywała  najlepszym samorządom.

 Wójt  Gminy  podziękował  Pani  Krystynie  Ozga  za  pozytywne  i  przyjazne  słowa
w wielu aspektach działalności samorządowej naszej gminy. Dodał, iż w sprawie procedury 
dotyczącej suszy gmina uruchomiła wszelkie dostępne formy pomocy rolnikom, natomiast
odnośnie remontu drogi wojewódzkiej nr 705, w momencie, gdy inwestycja wejdzie do planu 
gmina podejmie starania o wybudowanie ciągu dla rowerzystów i pieszych.

Również Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska podziękowała Pani 
Wicewojewodzie za wszelkie przekazane informacje m.in. w sprawie suszy oraz za podjęte 
starania  zmierzające  do  umieszczenia  modernizacji  drogi  wojewódzkiej  nr  705  w  Planie 
Wieloletnim Województwa Łódzkiego.

Następnie radni zapoznali się z informacją na temat prowadzonej działalności między 
sesjami w okresie od 3 czerwca do 7 lipca 2008 roku.

Kierownik Gospodarki Komunalnej – warsztatu - Wiesław Słojewski poinformował,
iż w zakresie najważniejszych zadań Sekcji Obsługi Urzędu Gminy:
- przeprowadzono  demontaż  starego  chodnika  i  wykonano  nową nawierzchnię  z  kostki 

brukowej na ulicy Farnej w Bolimowie (na odcinku do ulicy Grunwaldzkiej), 
- zakończono  prace  związane  z  naprawą  i  odnowieniem elewacji  zewnętrznej  strażnicy 

OSP w Łasiecznikach poprzez nałożenie tynku mineralno-polimerowego i pomalowanie 
stolarki okiennej,  
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- rozpoczęto  remont  kapitalny  zaplecza  kuchennego  oraz  odnawianie  klas  w  Szkole 
Podstawowej i Gimnazjum w Bolimowie,

- przeprowadzono odczyty stanów wodomierzy u odbiorców wody na terenie gminy. 
Wójt Gminy poinformował, iż w okresie sprawozdawczym wykonywano szereg ważnych 

zadań:
- zajmowano się usuwaniem awarii wodociągowej w miejscowości Jasionna, 
- 13 czerwca złożono wniosek do Regionalnego Programu Operacyjnego  Województwa 

Łódzkiego  na  dofinansowanie  zadania  pn.  „Przebudowa  Oczyszczalni  Ścieków  wraz
z budową kanalizacji sanitarnej w gminie Bolimów”,

-  przeprowadzono  rozmowy z  Pocztą  Polską  w temacie  wydzierżawienia  pomieszczeń
stanowiących własność gminy, 

- odbyło  się  spotkanie  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej  w  Łodzi  w  sprawie  wynegocjowania  warunków  na  udzielenie  kredytu 
pomostowego  na budowę Oczyszczani Ścieków wraz z kanalizacją,

- w dniach 21 i 28 czerwca na boisku sportowym w Ziąbkach odbyły się Turnieje Piłki 
Nożnej o Puchar Wójta Gminy Bolimów,

- 24  czerwca  odbyła  się  wizyta  u  Wojewody  Łódzkiego  na  temat  skuteczności 
dofinansowania inwestycji  gminnych  w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego, 

- odbyło się spotkanie w Krajowym Zarządzie Gospodarki Wodnej w Warszawie dotyczące 
aktualizacji  Krajowego  Programu  Ochrony  Środowiska  -  dokumentu  warunkującego 
udział  o  dofinansowanie  zadań  gminnych  w  Regionalnym  Programie  Operacyjnym 
Województwa Łódzkiego,

- w  ramach  działalności  Stowarzyszenia  Powiatów  i  Gmin  Dorzecza  Bzury  odbyło  się 
spotkanie,  podczas  którego  omawiano  problemy dotyczące  wyznaczenia  sieci  obszaru 
Natura 2000, 

- podpisano umowę w Powiatowym Urzędzie  Pracy na zatrudnienie  osób bezrobotnych
w ramach prac interwencyjnych, 

- odbyło się spotkanie z przedstawicielami Firmy Bayor Consulting w sprawie projektów 
na budowę ulic i boiska sportowego w Bolimowie,

- 2  lipca  odbyło  się  spotkanie  w Starostwie  Powiatowym w Skierniewicach,  w którym 
uczestniczył  Wójt  wraz  z  Przewodniczącą  Rady  Gminy  –  przedstawiono  na  nim 
propozycję  partycypacji  w  budowie  ulicy  Łowickiej  w  Bolimowie  tj.  wykonania 
nawierzchni asfaltowej przez gminę i chodnika przez starostwo,

- rozpoczęła działalność Lokalna Grupa Działania „Echo Puszczy Bolimowskiej” w ramach 
programu  Leader  Plus.  Aktualnie  trwa  procedura  rejestracyjna  LGD  oraz  prace  nad 
opracowaniem Lokalnej Strategii Rozwoju na lata 2009-2013.
W dyskusji, radny Stanisław Cwalina zadał pytanie na jaką pomoc może liczyć gmina ze 

strony Wojewody Łódzkiego w sprawie komunalizacji zalewu.
Wicewojewoda Łódzki Krystyna Ozga oznajmiła, iż popiera działania gminy w sprawie 

przejęcia zbiornika na własność, inspirowała w tym temacie wiele spotkań z Dyr. Bogumiłem 
Kazulakiem  i  innymi  przedstawicielami  Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń 
Wodnych, także z Urzędem Marszałkowskim. Zalew został wybudowany ze środków budżetu 
państwa, lecz podlega administracyjnie pod WZMiUW w Łodzi, nie jest to kąpielisko, lecz 
zbiornik  retencyjny  i  wyłącznie  pod tym hasłem mógł  być  realizowany.  Przeprowadzone 
zostały szerokie  konsultacje  z  poprzednią  Radą Gminy i  wszystkim winno być  wiadomo,
że  nie  jest  to  sprawa  łatwa.  Pani  Krystyna  Ozga  podkreśliła,  iż  nie  będzie  obiecywać,
że  w szybkim okresie  czasu  uda  się  coś  zmienić,  do  tej  pory zrobiła  wszystko,  co  było 
możliwe.  Aktualnie  przy  obowiązującym  Prawie  wodnym  nie  da  się  nic  zrobić,  można 
jedynie tworzyć lobbing w celu zmiany przepisów. 
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Przewodnicząca obradom o godzinie 13.55 zarządziła 10 minutową przerwę.

Wznowienie obrad – godz. 14.05

W  związku  z  ważnymi  obowiązkami  służbowymi,  Wójt  Gminy  Stanisław  Linart  nie 
uczestniczył w dalszych obradach sesji.

Ad. pkt 11
W  ramach  interpelacji  i  zapytań,  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego, 
Przestrzegania  Porządku  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Roman  Jodłowski  poinformował,
iż  komisja  na  ostatnim  posiedzeniu,  po  dokonaniu  oceny  i  analizy  stanu  bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego na terenie gminy wypracowała następujące wnioski:
1) należy podjąć działania  mające na celu wskazać (oznakować) i  usprawnić punkty ujęć 

wody na potrzeby straży tj. hydranty i zbiorniki wodne,
2) przeprowadzić ćwiczenia w zakresie współdziałania jednostek OSP z gminy Bolimów,
3) uzupełnić  w  miarę  potrzeb  podstawowy  sprzęt  gaśniczy  i  dokonać  aktualizacji

w  systemie  informatycznym  danych  dotyczących  wszystkich  jednostek  OSP  z  gminy 
Bolimów,

4) wdrożyć do realizacji postanowienia Sztabu Zarządzania Kryzysowego w sprawie patroli 
straży pożarnej przy zbiorniku wodnym w Joachimowie-Mogiłach.    

W związku z  informacją,  iż  gmina  stała  się  właścicielem budynku Poczty w Bolimowie, 
Komisja  przyjęła  propozycję  Wójta  Gminy  dotyczącą  ustalenia  czynszu  za  użytkowanie 
lokalu w wysokości 15 zł netto za 1 m2.

Skarbnik  Gminy  Krystyna  Pilaszek  wyjaśniła,  iż  w  latach  80-tych,  Poczta
i  Telekomunikacja  jako  jedna  jednostka  organizacyjna  -  wspólna  firma  partycypowały
w kosztach budowy Urzędu Gminy z myślą o swej siedzibie w części budynku. W 1991 roku, 
w związku z budową linii telefonicznej zawiązał się społeczny komitet w celu telefonizacji 
gminy,  który  Telekomunikacja  chciała  wspomóc  finansowo.  Na  zasadzie  porozumienia 
postanowiła wpłacić pieniądze do gminy jako zaliczkę, z kolei gmina przekazała te środki na 
konto  społecznego  komitetu.  Kiedy  instytucje  -  Poczta  i  Telekomunikacja  odłączyły  się, 
Poczta uznała, że w związku z poczynionymi  nakładami pieniężnymi,  część zajmowanego 
przez nią dotychczas budynku powinna przejść na jej własność. Sprawa trafiła do sądu, który 
na  początku  czerwca  wydał  orzeczenie,  iż  to  gmina  jest  prawomocnym  właścicielem 
budynku. W związku z powyższym, skoro gmina jest właścicielem lokalu, musi wystąpić do 
Poczty Polskiej o naliczanie czynszu. W dniu 17 czerwca br. odbyło się spotkanie w Urzędzie 
Gminy z  przedstawicielem Poczty  –  Radcą  Prawnym,  podczas  którego ustalono,  iż  Wójt 
Gminy  złoży  propozycję  czynszu  po  konsultacji  z  Komisją  Rozwoju  Gospodarczego, 
Przestrzegania  Porządku  i  Bezpieczeństwa  Publicznego.  Podczas  ostatniego  posiedzenia 
komisja zaproponowała wysokość czynszu 15 zł netto za 1 m2.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Aleksandra  Kołosowska  poinformowała,  iż  wraz
z  przedstawicielami  gminy  uczestniczyła  w  spotkaniu  dotyczącym  bezpieczeństwa 
pożarowego i  zarządzania  kryzysowego.  Analizując  w/w sprawy na  terenie  naszej  gminy 
stwierdziła, iż należy dokonać przeglądu hydrantów, oznakować miejsca lokalizacji punktów 
poboru wody, aby podczas akcji gaśniczych straż mogła jak najszybciej zareagować. Ponadto 
zgodnie  z  wnioskiem  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  należy  dokonać  przeglądu 
wyposażenia  jednostek OSP i  ewentualnie  uzupełnić  brakujący sprzęt  oraz przeprowadzić 
wspólne  ćwiczenia  jednostek  z  terenu  gminy.  Podczas  posiedzenia  analizowano  także 
możliwości zaplanowania środków finansowych na występujące potrzeby straży. Z uwagi na 
funkcję  retencyjną  zbiornika  wodnego  w  Joachimowie-Mogiłach,  a  także  zapewnienie 
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bezpieczeństwa na tym terenie np. podczas suszy proponuje, aby straż wspomogła działania 
porządkowe poprzez patrolowanie terenu zalewu w okresie niedeszczowym. 

Radny  Stanisław  Cwalina  zapytał  jakie  działania  planuje  podjąć  Urząd  Gminy
w sprawie Hali Sportowej w Bolimowie, gdyż z powodu technicznych wad podłogi grozi nam 
zamknięcie obiektu. Radny podkreślił, iż minęło pół roku gdy pytał na jakim etapie znajduje 
się sprawa zagospodarowania przestrzennego gminy dla części Joachimowa-Mogił, dlatego
w tym zakresie oczekuje odpowiedzi.  

W  sprawie  podłogi  w  Hali  Sportowej  głos  zabrała  Przewodnicząca  Rady  Gminy 
Aleksandra  Kołosowska  informując,  iż  podczas  budowy  obiektu  prawdopodobnie  źle 
wykonano warstwę podłoża, która poprzez użytkowanie zarywa się. Wykonawca budowy hali 
zmarł,  dlatego gmina podejmuje kroki, aby dochodzić swych praw poprzez spadkobierców 
zmarłego.  Trudno  dowieść  kto  źle  wykonał  podłogę,  gdyż  firma  wynajmowała 
podwykonawców.  Na  kolejnej  sesji,  po  uzyskaniu  stosownych  informacji  udzielimy 
wyjaśnień. 

W zakresie planu zagospodarowania przestrzennego gminy dla części Joachimowa-
Mogił wyjaśnień udzieliła Kierownik Referatu GRGiP Wioletta Grebelska. Poinformowała,
iż  gmina  posiada  uzgodnienia  dotyczące  fragmentu  obszaru  przy  zalewie  wszystkich 
wymaganych podmiotów, czekamy jedynie na opinię Sanepidu. Projekt zostanie następnie 
skierowany do urbanistów, najpóźniej za 3 tygodnie ukaże się informacja w prasie, iż plan 
został  wyłożony do publicznego wglądu. Jeśli  chodzi o fragment  drugiej  części planu dla 
Joachimowa-Mogił  to  gmina  jest  w trakcie  uzgodnień  z  wymaganymi  instytucjami,  które 
mają 21 dni na wyrażenie opinii. Po zebraniu wszystkich opinii, naniesieniu ewentualnych 
poprawek plan zostanie  wyłożony do wglądu mieszkańców. W związku z tym,  że obszar 
zamieszkuje  ponad  1000  mieszkańców  należy  zobowiązać  sołtysa  wsi,  aby  każdy  miał 
możliwość zapoznania się z planem. 

W  związku  z  informacją,  iż  plan  może  zostać  udostępniony  do  wglądu  już  za
3 tygodnie,  Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska prosiła,  aby wziąć pod 
uwagę wniosek, iż w okresie wakacyjnym trudno się będzie wszystkim zapoznać z projektem 
planu.  Proponuje  wyłożyć  plan  do  wglądu  w  dogodnym  czasie,  po  sezonie  urlopowym
np. pod koniec sierpnia.

Pani Wioletta Grebelska poinformowała, że w budżecie gminy zaplanowano środki na 
wykonanie analizy planu. W dniu 1 sierpnia br. odbędzie się posiedzenie Gminnej Komisji 
Architektoniczno-Urbanistycznej,  która  wypracuje  opinię  na  temat  dostarczonych  jej 
materiałów. Te opinie wraz z projektem uchwały zostaną przedłożone Radzie Gminy, która 
zdecyduje czy dokonujemy zmian.  

Ad. pkt 12
W sprawach różnych, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska poinformowała, 
iż wpłynęło do Rady Gminy kolejne pismo od Pani Zofii  Giersz zam. w Dębsku Nowym
w gminie Nowa Sucha z dnia 18 czerwca 2008 r., która ponownie wystąpiła o przyznanie 
jednorazowego zasiłku.  W powyższym zakresie wystosowana została  odpowiedź,  także na 
wcześniej złożone w tej samej sprawie pismo z dnia 26 maja 2008 roku, iż Rada Gminy nie 
jest  organem władnym do przyznawania jednorazowego zasiłku i  zlecania  zadań organom 
gminy.  O powyższy zasiłek wnioskująca może ubiegać się w Gminnym Ośrodku Pomocy 
Społecznej stosownie do miejsca zamieszkania,  o czym była informowana pismem z dnia
28 kwietnia 2008 r.  
(Pismo Pani  Zofii  Giersz  z  dnia  18  czerwca  2008  r.  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady poinformowała, iż zbliża się święto jednostki OSP
w Łasiecznikach,  która  w  dniu  30  sierpnia  br.  będzie  obchodzić  80  rocznicę  istnienia.  
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W związku z powyższym zwróciła się do sołtysów o wsparcie finansowe zakupu sztandaru 
dla jednostki OSP, podobnie jak to uczynili radni na ostatniej sesji przeznaczając na ten cel 
część swych diet.

W  ramach  wolnych  wniosków,  sołtys  Bolimowa  –  Regina  Letka  w  imieniu 
mieszkańców ulicy Senatorskiej zapytała czy gmina podjęła działania w sprawie usytuowania 
przystanku  na  żądanie  na  ulicy  Skierniewickiej  w  Bolimowie.  Czy  w  tym  zakresie 
wystąpiono do Zarządu Dróg lub PKS.

Radny Stanisław Cwalina zgłosił wniosek dotyczący przeprowadzenia kontroli przez 
Komisję Rewizyjną Rady Gminy w zakresie następujących zagadnień:

1) zakończenia budowy kanalizacji sanitarnej w Bolimowie celem uzyskania odpowiedzi 
- kto jest odpowiedzialnym za nawierzchnię drogi,

2)  sposobu sprawowania nadzoru nad budową Hali Sportowej w Bolimowie.
Sołtys wsi Jasionna Jan Muszyński zgłosił sprawy i problemy:

-  nawiązał  do  wniosku  zgłoszonego  podczas  sesji  dotyczącego  bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego  w  zakresie  usprawnienia  hydrantów  w  gminie.  Zaproponował,  aby
w każdej wsi uruchomić punkty reagowania w sytuacjach zagrożenia tj. zakupić 3-4 odcinki 
węży, które będą znajdować się u sołtysa i w razie sytuacji kryzysowych mogą być użyte 
przez  osoby  odpowiednio  przeszkolone  w  celu  udzielenia  pierwszej  pomocy.  Usprawni 
to działania w obliczu bezpośredniego zagrożenia do czasu przyjazdu straży; 

-  zapytał  kiedy  będzie  realizowana  inwestycja  związana  z  założeniem  oświetlenia 
za torem w Jasionnie;

- kiedy zostanie przeprowadzone odwodnienie drogi;
-  zwrócił  uwagę  na  niestaranne  koszenie  poboczy  dróg  tj.  pozostawianie  na  części 

pobocza miedzy chwastów.
Radny  Tadeusz  Ambroziak  dodał,  iż  w  miejscowości  Łasieczniki  w/w  prace 

wykonano także niestarannie.
Pan  Jan  Muszyński  apelował  w  imieniu  mieszkańców  wsi  Jasionna  Parcel,  aby 

wpłynąć  na negatywne zjawiska  jakim są „wyścigi  samochodowe”  urządzane  szczególnie
w soboty Należy ograniczyć te niebezpieczne działania na leszowych drogach. Poinformował 
następnie,  iż  interesował  się  sprawą  destruktu  i  jego  zdaniem  gmina  przegapiła  sprawę. 
Wiadomo mu, iż inne gminy zakupiły po 10-20 ton destruktu, występowały o ten materiał od 
stycznia do kwietnia i kupowały destrukt w różnych punktach. Tłumaczenie gminy, że nie 
było  możliwości  pozyskania  destruktu  jest  wymijające,  zdaniem sołtysa  te  szanse  zostały 
zmarnowane.

Odnośnie inwestycji – budowy oświetlenia w Jasionnie za torem, Kierownik Referatu 
GRGiP  Wioletta  Grebelska  wyjaśniła,  że  projektant  zaprojektował  linię  i  zebrał  zgodę 
właścicieli oprócz jednego mieszkańca. O tym fakcie nie poinformował jednak gminy, która 
wystąpiła  o wydanie decyzji  o lokalizacji  celu publicznego.  Starostwo Powiatowe wydało 
pozytywną  opinię,  ale  jeden  z  mieszkańców  odwołał  się  do  Samorządowego  Kolegium 
Odwoławczego  w  Skierniewicach.  Po  interwencji  Pana  Jana  Muszyńskiego  i  projektanta 
zgodę udało się uzyskać, lecz skarga nie została wycofana i SKO rozpatrzyło wniosek nie 
przyznając racji mieszkańcowi. Takie odwołanie uprawomacnia się 30 dni dlatego realizacja 
inwestycji opóźni się o miesiąc. 

Pan Jan Muszyński podsumował, iż mieszkańców wsi powyższa sprawa bulwersuje, 
także droga w Jasionnie Parcel. 

Sołtys wsi Ziemiary Grzegorz Nadulski poruszył sprawę zniszczonych przystanków
w Ziemiarach i Wólce Łasieckiej, gdzie panuje nieporządek i bałagan, ponadto poodrywane 
są  na  nich  blachodachówki.  Podsumował,  iż  proponuje  się  nowy  przystanek  na  ulicy 
Skierniewickiej w Bolimowie, a nie dba o istniejące. 
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Kolejna sprawa poruszona przez sołtysa dotyczyła uporządkowania terenu Motławy, 
gdzie należy zrobić gruntowny porządek. Słyszy się liczne pretensje do Wspólnoty Gruntowej 
Osady  Bolimów,  aby  uporządkowała  teren,  lecz  jest  on  zaśmiecany  przez  porządnych 
obywateli, którzy traktują to miejsce jako śmietnik. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Janusz  Łukawski  wręczył  sołtysowi  Henrykowi 
Owczarkowi – skarbnikowi jednostki OSP w Łasiecznikach zebrane pieniądze od sołtysów
w kwocie 195 zł na zakup sztandaru.

Pan Henryk Owczarek w imieniu jednostki OSP Łasieczniki podziękował sołtysom za 
finansowe wsparcie. 

Ad. pkt 13
Wobec zrealizowanego porządku sesji, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska 
podziękowała za udział w obradach i o godzinie 14.30 dokonała zamknięcia XIX sesji Rady 
Gminy Bolimów.

Protokół sporz.:
Agnieszka Królik            

           Przewodnicząca Rady Gminy

           mgr Aleksandra Kołosowska
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